
 

علت خودکشی ها در استان  ایلام شناسایی شود
کبر بسطامی در نشست علنی روز یکشنبه ۱۰ دی ماه  علی ا
مجلس شورای اسلامی در تذکری گفت: متأسفانه اتفاق شومی 
خ می دهد و آن خودکشی جوانان در  در استان ایلام هر روز ر
سنین پایین است لذا واقعا ضروری است با اخطار و تذکر رئیس 
مجلس و دیگر مسئولان و به ویژه سازمان امور اجتماعی کشور 
به این پدیده شوم توجه ویژه شود بنابراین باید کارشناسان 
سازمان امور اجتماعی به منطقه جهت بررسی موضوع اعزام 
شوند.  به گزارش ایلنا، نماینده مردم ایلام، ایوان، چرداول، 
مهران و ملکشاهی و سیروان در مجلس ادامه داد: عمده دلایل 
این خودکشی ها بیکاری جوانان با وجود پروژه های نفتی و 
گازی در منطقه است بنابراین قانون و عدالت اجتماعی در 
کشور رعایت نمی شود و ما شاهد بیکاری نیرو های بومی در 
شهرستان های مهران، ایوان و... با وجود این پروژه ها هستیم.  
او افزود: باید علت خودکشی ها در استان ایلام شناسایی و 
که هر روز چندین جوان به علت بیکاری خود  کاهش یابد چرا

را به دار می آویزند. 

ک متوقف شود مازوت سوزی در ارا

ک گفت: آثار حاد و مزمنی که  رئیس دانشگاه علوم پزشکی ارا
این مازوت سوزی بر سلامت مردم می گذارد بسیار زیاد است و 
باید هرچه زودتر متوقف شود.  به گزارش ایسنا، علیرضا امانی، 
۱۰ دی ماه در پنجمین مجمع سلامت استان مرکزی در رابطه با 
ک اظهار کرد: اقدامات متعددی در استان  آلودگی هوا در شهر ارا
انجام شده و متاسفانه به رغم تلاش های خوبی که سمن ها و 
نهاد های دولتی در خصوص آلودگی هوا انجام دادند متاسفانه 
اقدام موثری در رابطه با کاهش آلودگی صورت نگرفته است. 
هفته گذشته نامه ای به مقام عالی وزارت بهداشت ارسال شد تا 
کید  پیگیر توقف مازوت سوزی در نیروگاه شازند شوند.  امانی با تا
بر اینکه ما قاطعانه خواستار توقف سریع مازوت سوزی هستیم 
و با بیان اینکه مجمع خیرین استان و سمن ها کمک زیادی به 
دانشگاه علوم پزشکی کرده اند تصریح کرد: امیدوارم این همدلی 
و هم افزایی روز به روز بیشتر شود و شاهد اتفاقات خوبی باشیم. 

انتقال آب سد لار به لتیان 
محمد رستمی روزیکشنبه در نشستی خبری درباره آخرین 
وضعیت پروژه انتقال آب لار به لتیان، اظهار کرد: این پروژه که 
به منظور جلوگیری از فرار آب سد لار در دست اجرا قرار دارد، 
معروف به انتقال آب سد لار به کلان است که تا کنون پیشرفت 
۳۸ درصدی رسیده است.  مدیرعامل هلدینگ نیروی قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیا)ص( گفت: در صورت تأمین مالی ۲۵۰۰ تا 
۳۰۰۰ میلیارد تومانی، تا پایان سال ۱۴۰۴ پروژه مهم انتقال آب سد 
لار به لتیان به منظور جلوگیری از فرار آب سد لار به بهره برداری 
می رسد.  به گزارش ایسنا، محمد رستمی دیروز در نشستی 
خبری درباره آخرین وضعیت پروژه انتقال آب لار به لتیان، اظهار 
کرد: این پروژه که به منظور جلوگیری از فرار آب سد لار در دست 
اجرا قرار دارد، معروف به انتقال آب سد لار به کلان است که تا 
کنون پیشرفت ۳۸ درصدی رسیده است.  او با بیان اینکه این 
پروژه به مدت سه سال در دولت گذشته متوقف شده بود، اما 
از سال ۱۳۹۹ مجددا فعال شد، اظهار کرد: رینگ آب تهران پروژه 
مهم دیگری است که هلدینگ در دست اجرا دارد که شرق به 
کنون به  غرب و شمال به جنوب تهران را متصل می کند و تا

پیشرفت فیزیکی ۸۰ درصدی رسیده است. 

کیفیت نان

با اینکه هر روز قیمت نان رشد صعودی دارد ولی کیفیت 
گرانتر  آن خیلی پایین می آید. با اینکه هر چه یک چیز 
می شود باید کیفیت آن بالاتر برود از مسئولان تقاضا داریم 

که به این مقوله رسیدگی کنند. 
یک شهروند از تهران

گرانی
وضعیت گرانی سر به فلک کشیده است. برای یک سرما 
خوردگی کوچک فرزندم را به دکتر بردم و ویزیت دکتر با دارو 
نزدیک به یک میلیون برایم تمام شد. چرا مسئولان فکری به 

حال مردم نمی کنند. گرانی توان مردم را بریده است. 
عزتی از تهران 

بوروکراسی
آموزش و پرورش شهریار مرخصی استعلاجی معلمان را 
به اسلامشهر ارجاع می دهد تا از آموزش و پرورش اسلامشهر 
تاییدیه گرفته شود. از مسئولان آموزش و پرورش درخواست 

داریم این ارجاعات و بوروکراسی ها را کم کنند. 
علی پور از شهریار

متکدیان

گل و تنقلات  گدایان خردسال و فروشندگان  حضور 
سرچهارراه ها برای مردم مشکل ترافیک ایجاد می کند. آیا 
قرار نیست توسط مسئولان ذیربط جمع آوری و ساماندهی 

شوند. 
احمدوند از تهران

آرمان ملی: بامداد روز گذشته، اسنپ فود هک شد؛ ۱۰ دی 
ماه ساعت ۱۲ و ۵ دقیقه. گروه »آی آر لیکس«IRLeaks حمله 
را بر عهده گرفت و در واقع، این هکرها همان هایی بودند که 
 ، تپسی را هم هک کرده بودند و حالا در ازای دریافت ۳۰ هزار دلار
اطلاعات میلیونی اسنپ فود را به فروش گذاشتند. در بیانیه این 
گروه هکر توضیح داده شده که این گروه به اطلاعات بیش از ۲۰ 
میلیون کاربر شامل نام کاربری، پسورد ایمیل، نام و نام خانوادگی، 
شماره موبایل، تاریخ تولد و همه اطلاعات دیگر دسترسی پیدا 
کرده است.  با توجه به اطلاعات این ۲۰ میلیون کاربر، کارشناسان 
برآورد کرده اند که اطلاعات بیش از ۵۱ میلیون آدرس کاربر، شامل 
موقعیت جی.پی.اس، آدرس کامل، شماره تلفن، اطلاعات بیش 
از ۱۸۰ میلیون دستگاه همراه شامل نوع و مدل دستگاه، پلتفرم، 
توکن، فروشگاه نصب برنامه و غیره در دسترس این گروه هکر قرا 
گرفته که در صورت عدم دریافت مبلغ مورد نظر از اسنپ فود آن 
را منتشر خواهد کرد.  همچنین اطلاعات بیش از ۳6۰ میلیون 
سفارش شامل  آی پی سفارش دهنده، آدرس دریافتی، تلفن 
، مدت زمان دریافت و... در زمره این اطلاعات  دریافتی، شهر
کنشی نشان نداد و تایید نکرد اما  هستند.  اما اسنپ در ابتدا وا
بعد ضمن تایید این خبر از حضور پلیس در دفتر خود اطلاع 

رسانی کرده و تصاویری هم از آن منتشر کرد. 
   استقرار پلیس فتا در دفتر اسنپ فود 

همزمان با انتشار اخباری ضد و نقیض از انتشار اطلاعات 
کاربران اسنپ فود طی هک این اپلیکیشن، معاون فرهنگی 
اجتماعی پلیس فتا فراجا به تشریح خبر دسترسی غیر مجاز به 

ک کاربران شرکت اسنپ فود پرداخت.  اطلاعات اشترا
سرهنگ رامین پاشایی ضمن تایید خبر ادعای یک گروه 
ک  هکری در فضای مجازی مبنی بر دستیابی به اطلاعات اشترا

کاربران در شرکت اسنپ، گفت: باید به اطلاع هموطنان عزیز 
و به خصوص کاربران این شرکت برسانم که در حال حاضر تیم 
فنی پلیس فتا در شرکت مذکور مستقر است و در حال انجام 
بررسی های فنی و تخصصی است.  پاشایی، گفت: بر اساس 
تحقیقات صورت گرفته شرکت اسنپ فود همچنان در حال ارائه 
خدمات به کاربران خود است. معاون فرهنگی اجتماعی پلیس 
فتا فراجا همچنین توضیح داد: با توجه به اینکه شرکت مذکور 
توسط کارشناسان این پلیس در سال جاری چندین نوبت مورد 
ارزیابی و توجیه فنی لازم قرار گرفته اند در صورت مشاهده هر 
گونه اهمال و سهل انگاری موضوع برای پیگیری به مراجع قانونی 

منعکس خواهد شد. 
سرهنگ پاشایی خاطرنشان کرد: به محض کسب اطلاعات 
دقیق تر و مشخص شدن ابعاد جدید از این دسترسی غیرمجاز، 

متعاقبا اطلاع رسانی به هموطنان انجام می شود. 
   جای خالی قانون حفاظت از داده 

اما به دنبال هک و نفوذ و دسترسی به بخشی از اطلاعات 
کاربران اسنپ فود، این اپلیکیشن هم بیانیه ای منتشر کرد. این 
بیانیه به شرح زیر است:  »پیرو هک و اقدام به فروش مستقیم 
بخشی از اطلاعات کاربران اسنپ فود به اطلاع می رسانیم که 
شرکت اسنپ فود در قدم اول در همکاری با پلیس فتا در حال 
شناسایی و رفع منبع آلودگی ناشی از اقدام این گروه هکری است. 
شرکت اسنپ فود مسئولیت این اتفاق را می پذیرد و حتماً 
بررسی دقیقی در مورد دلایل وقوع آن انجام خواهد داد.  این گروه 
کره با اسنپ فود اقدام به فروش اطلاعات کرده  هکری پیش از مذا
کثر تلاش خود را برای جلوگیری از  است و شرکت اسنپ فود حدا
کره با این گروه هکری،  انتشار داده های کاربران، از طریق مذا

خواهد کرد. 

لازم به ذکر است که تمام اطلاعات پرداخت بانکی کاربران، اعم 
از اطلاعات مربوط به کد امنیتی کارت )CCV(، رمز عبور و تاریخ 
انقضا، در امنیت کامل قرار دارد و این اطلاعات مطابق مقررات 
بانک مرکزی در هیچ یک از پلتفرم ها ذخیره نمی شود. متعاقباً 

اطلاعات تکمیلی در این مورد را منتشر خواهیم کرد.«
، حوادث سایبری نظیر اینکه طی ماه های  به گزارش مهر
گذشته نیز در کشور رخ داده حکایت از آن دارد که نظام حکمرانی 
داده، حفاظت از کاربران و امنیت سایبری در معنای کلی آن در 

کشور دچار ضعف های بیشماری است. 
به رغم اینکه لایحه حفاظت از داده چندین ماه است که 
در دستور کار دولت قرار دارد و همزمان طرحی مشابه نیز در 
مجلس در حال پیگیری است، به نظر می رسد تعلل در نهایی و 
اجرا کردن چنین قوانینی کاربران را متضرر می کند.  از آن گذشته 
امنیت فضای تولید و تبادل اطلاعات در کشور با ضعف هایی 
در پاسخگویی نیز مواجه است به طوری که پس از وقوع چنین 
کنش درست و به موقع از سوی دستگاه متولی  رخدادهایی وا
صورت نمی گیرد چنانچه در حادثه اخیر »اسنپ فود« پس از 
گذشت چندین ساعت از اعلام هک شدن با صدور بیانیه ای 
کتفا کرد و جزئیات دقیق تری را از  تنها به پذیرفتن این حادثه ا
اطلاعات به سرقت رفته به کاربرانش ارائه نداد، این در حالی است 
کنش هایی دلسردی و بی اعتمادی بیشتری را برای  که چنین وا
کاربران به ارمغان می آورد.  لذا به نظر می رسد متولیان امر باید با 
صدور هر چه سریع تر قوانین مشخص و قاطع امنیت سایبری و 
حفاظت از داده کاربران، دستگاه ها و نهادهای اجرایی را از یک 
سو و شرکت های خصوصی و کسب و کارهای دیجیتال را از سوی 
دیگر به ارتقای امنیت زیرساخت ها و حفاظت امن داده های 

مردم ملزم کنند. 
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استان ها

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

همزمان با هک شدن اطلاعات حساس 20 میلیون کاربر، پلیس در دفتر اسنپ فود مستقر شد

روز گذشته اسنپ فود به مردم استرس خوراند!

 روزی 570 زن درخواست 
مهریه می کنند!

کنون ۱6۰ هزار و ۲۱۵  از ابتدای امسال تا
فقره پرونده مهریه در حوزه اجراییه شعب 
طور  به  که  است  شده  ثبت  کشور  سراسر 
میانگین روزانه ۵۷۰ درخواست اجرای مهریه 
می شود.   به گزارش همشهری، معاون امور 
ک  اسناد رسمی سازمان ثبت اسناد و املا
کنون ۱6۰ هزار  کشور گفت: از ابتدای امسال تا
و ۲۱۵ فقره پرونده مهریه در حوزه اجراییه 
شعب سراسر کشور ثبت شده و از این تعداد، 
۱۴۰ هزار و ۳۰۲ فقره پرونده رسیدگی و مختومه 
شده است.   او تصریح کرد: مهریه حق است 
و هر زمان که زوجه بخواهد می تواند برای 
کنون زوجه  مطالبه آن درخواست بدهد و ا
برای درخواست مهریه باید در هر دفتر اسناد 
رسمی ازدواج که واقعه عقد ازدواج در آنجا 
ثبت شده باشد مراجعه کند و در واقع، نیازی 
به مراجعه به دوایر اجرای ثبت یا مراجع قضائی 
در وهله نخست وجود ندارد بلکه پس از صدور 
اجراییه باید به دوایر اجراییه همان شهرستان 

مراجعه شود. 

سویه جدید کرونا وارد کشور نشده؟
بیماری های  مدیریت  مرکز  فنی  معاون 
بر  اینکه  به  اشاره  با  بهداشت  وزارت  گیر  وا
اساس آزمایش ها، کرونای JN. ۱ در کشور ما 
گفت: این زیرسویه  شناسایی نشده است، 
دنیا  و  است  اُمیکرون  زیرشاخه های  از  نیز 
اطلاعات زیادی از آن ندارد.   به گزارش ایسنا، 
بابک عشرتی درباره آخرین وضعیت شیوع 
بر  گفت:   ، کشور در  تنفسی  بیماری های 
تنفسی  بیماران  از  که  آزمایش هایی  اساس 
بستری گرفته می شود حدود ۳۰ درصد موارد 
آنفلوآنزا، حدود ۱۰ درصد کرونا و مابقی نیز سایر 
ویروس های تنفسی است.   او افزود: بر اساس 
که  شد  مشخص  ما  برای  آزمایش ها  همین 
کرونای JN. ۱ در کشور ما شناسایی نشده است. 
این زیرسویه نیز از زیرشاخه اومیکرون است 
و دنیا اطلاعات زیادی از آن ندارد.    به گفته 
او، برخلاف اینکه برخی کشورها گزارش هایی 
کی از افزایش موارد بیماری های تنفسی اعلام  حا
کرده اند اما در ایران از نظر شیوع بیماری های 

تنفسی در شرایط سختی نیستیم. 
 

 درباره خودروی وارداتی
 دست دوم

کمال  سردار  فراجا،  راهور  پلیس  رئیس 
خودرو های  واردات  خصوص  در  هادیانفر 
دست دوم اظهار داشت: یکی از موضوعاتی که 
امروز گزارش های زیادی در خصوص آن داریم 
بحث پیش فروش خودرو های دست دوم 
خارجی است.  به گزارش فارس، رئیس پلیس 
راهور فراجا تصریح کرد: هنوز آیین نامه اجرایی 
در خصوص خودرو های دست دوم خارجی 
گرچه  در دولت محترم نهایی نشده است؛ ا
جلسات زیادی گذاشته شده، ولی هنوز موارد 
نهایی نشده و با توجه به آنکه آیین نامه نهایی 
، شرایط قیمت و عوارض  نیست حجم موتور
گمرکی مشخص نشده است؛ حتی در خصوص 
منشأ ارز که باید خارجی باشد و در دستورالعمل 
مشخص شده نیز ابلاغی صورت نگرفته است.  
او افزود: دوستان گزارش هایی ارائه دادند مبنی 
گرام و  بر اینکه در فضای مجازی همچون اینستا
تلگرام برخی افراد قصد سوءاستفاده داشته و با 
کلاهبرداری پیش فروش می کنند؛ مثلاً فیلمی را 
در امارات می گیرند که قیمت این ماشین اینقدر 
گر این ماشین را می خواهید به فلان جا  است؛ ا

مراجعه کنید و اینقدر دلار یا ریال بدهید.  

ال نینو به کمک ایران می آید؟
ملی  سازمان  رئیس  ضیائیان  صادق 
پیش بینی و مدیریت بحران در رابطه با پدیده 
ال نینو، گفت: ال نینو یکی از عوامل دور پیوند 
هست که بر روی آب و هوای ایران تاثیر دارد، 
دور پیوند های زیادی هستند که بر روی آب و 
هوای کشور تاثیر دارد.  به گزارش فارس، او دامه 
داد: غیر از آن ها عوامل سینوپتیکی، دینامیکی 
و فیزیکی بر روی آب و هوای کشور اثر دارند. ال 
نینو در 6۰ درصد مواقع یکی از عواملی است 
که در زمستان و پاییز باعث بارش فراوان شده 
است ودر ۴۰ درصد مواقع هیچ تاثیری بر روی 
آب و هوای کشور نداشته است.  ضیائیان افزود: 
جو سیال است و باید همه عوامل موثر بر روی 
آن بررسی شود و تنها یک عامل نمی تواند موثر 
باشد. چون ال نینو تنها یکی از عوامل موثر است 
و زمانی که مثبت است تنها 6۰ درصد باعث پر 

بارشی می شود.  

تعیین تکلیف بازیکنان مشمول 
سربازی

معاون اجتماعی سازمان وظیفه عمومی 
فراجا گفت: طبق هماهنگی های صورت گرفته 
بازیکنان مشمول خدمت سربازی تا پایان فصل 
جاری معاف خواهند بود.  به گزارش باشگاه 
خبرنگاران، حسین زاهدی معاون اجتماعی 
گفت: ابلاغیه  سازمان وظیفه عمومی فراجا 
تیم های  بازیکنان  سربازی  خدمت  )انجام 
ورزشی( که درمهر ماه اتفاق افتاد، متوقف شد.  
معاون اجتماعی سازمان وظیفه عمومی فراجا 
افزود: با جلساتی که با وزارت ورزش داشتیم 
بازیکنان  و  فدراسیون  با  شدکه  این  بر  قرار 

هماهنگی های لازم صورت گیرد.

رئیس سازمان محیط زیست می گوید ما در سال گذشته به صورت محدود از فناوری بارورسازی ابرها استفاده کردیم

کاهش بارندگی توسط دشمنان در حد فرضیه است 
محیط زیست  حفاظت  سازمان  رئیس 
گفت: برای بهره گرفتن از فناوری هایی مانند 
یونیزاسیون یا بارورسازی ابرها باید میزان 
درجه حرارت و رطوبت جو به سطحی برسد که 
امکان استفاده از ظرفیت های مصنوعی وجود 
داشته باشد، ولی در بسیاری از موارد چه در 
ایران و چه در سایر کشورهای جهان، اساسا 
شرایط جوی به گونه ای نیست که بتوان از این 

فناوری ها استفاده کرد. 
و  رئیس جمهور  معاون  سلاجقه،  علی   
در  محیط زیست  حفاظت  سازمان  رئیس 
پاسخ به این سوال ایلنا که آیا سایر کشورها با 
هدف کاهش بارندگی  و تشدید خشکسالی  در 
ایران، در طول سال های اخیر از فناوری هایی 
مانند »هارپ« یا »بارورسازی ابرها« استفاده 
؟ توضیح داد: مهم ترین عامل  کرده  اند یا خیر
کاهش بارندگی های کشورمان، تغییر اقلیم 
و پیامدهای ناشی از آن است که بر سراسر 
جهان تاثیر گذاشته است، به نحوی که همین 
حالا کشورهای اروپایی نیز هم از نظر افزایش 
درجه حرارت و هم به لحاظ کاهش میزان 
بارش در وضعیت نامناسبی قرار گرفته اند.   
او افزود: تغییر اقلیم و پیامدهای آن یک 
موضوع جهانی است و در حال حاضر بسیاری 
از کشورهای دنیا با کم بارشی مواجه شده اند 
و حتی کشورهای همسایه که در ظاهر از نظر 
وضعیت بارندگی شرایط بهتری را نسبت به 
کشورمان دارند، در عمل وقتی آمار بارندگی 
این کشورها را با میانگین بلندمدت خودشان 
مقایسه می کنیم، متوجه می شویم که شرایط 
کشورها نیز چندان مناسب  بارش در این 
نیست. البته در ایران، پیش بینی های اولیه 
سازمان هواشناسی از این حکایت داشت که 
پاییز ۱۴۰۲ شاهد وضعیت نُرمال بارندگی ها 
خواهیم بود، ولی در عمل متاسفانه میزان 
بارش ها حدود ۳۰ درصد از متوسط درازمدت 

کمتر بود. 
  به صورت محدود ابرها را بارور کردیم

کید بر اینکه کاهش بارندگی در   سلاجقه با تا
ایران به دلیل بارورسازی ابرها توسط دشمنان 
صرفا در حد فرضیه مطرح است، عنوان کرد: 

به هر حال فناوری هایی مانند بارورسازی 
ابرها در سطح جهان وجود دارد و ممکن است 
برخی کشورها از آن استفاده کنند، همان طور 
که ایران نیز به این فناوری دسترسی دارد و 
خود ما هم در سال گذشته به صورت محدود 
در برخی نقاط کشور از فناوری بارورسازی 
ابرها استفاده کردیم. به همین دلیل، ممکن 
است دشمنان ایران هم از حربه های علمی 
برای آسیب زدن به کشورمان استفاده کنند، 
که  ولی تا امروز برای ما ثابت نشده است 
دشمنان به صورت گسترده از فناوری هایی 
مانند هارپ یا بارورسازی ابرها علیه کشورمان 
استفاده کرده اند.   رئیس سازمان حفاظت 
محیط زیست ادامه داد: بررسی های ما نشان 
می دهد که دشمنان ایران و برخی از دیگر 
کوچک، محلی و  کشورها، در مقیاس های 
در سطح آزمایشگاهی از فناوری بارورسازی 
ابرها استفاده کرده اند، ولی گزارشی دریافت 
نکرده ایم که دشمنان در مقیاس های کلان 
به نحوی که بتوانند روی میزان بارندگی ها 
در کشور پهناوری مانند ایران تاثیر بگذارند، 
از فناوری هارپ یا یونیزاسیون استفاده کرده 
باشند. البته ما از معاونت محیط زیست دریایی 
و پژوهشکده محیط زیست درخواست کرده ایم 
که تحقیقات بیشتری را در این زمینه انجام 
دهند تا بتوانیم پاسخی علمی به ابهاماتی 
بدهیم که در این زمینه در ذهن مردم وجود 

دارد.   
کید کرد: برای بهره گرفتن از  او در ادامه تا
فناوری هایی مانند یونیزاسیون یا بارورسازی 
رطوبت  و  حرارت  درجه  میزان  باید  ابرها 
که امکان استفاده از  جو به سطحی برسد 
ظرفیت های مصنوعی وجود داشته باشد، 
ولی در بسیاری از موارد چه در ایران و چه در 
سایر کشورهای جهان، اساسا شرایط جوی 
به گونه ای نیست که بتوان از این فناوری ها 
گر شرایط جوی فراهم  استفاده کرد و قطعا ا
بود، با توجه به فناوری های موجود در کشور، 
ما هم می توانستیم در مقیاس های بزرگ تر از 
بارورسازی مصنوعی ابرها برای افزایش میزان 

بارندگی های خود استفاده کند. 

 کاهش پساب خزر به طبیعت
 سلاجقه همچنین درباره مخالفت بسیاری 
از کارشناسان با اظهارات مسئولان سازمان 
حفاظت محیط زیست مبنی بر اینکه کارخانه 
« از سال ۹۷ از  کانسار خزر تولیدکننده یُد »
فهرست صنایع آلاینده استان گلستان خارج 
کانسار  کرد: مجموعه » شده است، عنوان 
خزر« به عنوان تولیدکننده عنصر استراتژیک 
یُد برای کشور که اخیرا به عنوان سرمایه گذار 
آشوراده«  طبیعت گردی  ح  »طر خصوصی 
با صندوق ملی محیط زیست وارد مشارکت 
شده است، از سال ۹۷ به بعد اقداماتی انجام 
داده که موجب کاهش محسوس میزان ورود 
پساب مدیریت نشده به طبیعت و همچنین 
کسازی تالاب اینچه به عنوان محل قبلی  پا

ورود فاضلاب تصفیه نشده خود شده است. 
 معاون رئیس جمهور خاطرنشان کرد: در 
گذشته میزان رهاسازی پساب تصفیه نشده 
کارخانه حدود 6۰۰ لیتر بر ثانیه بود که منابع 
ک منطقه به خصوص تالاب اینچه را با  آب و خا
مشکل مواجه می کرد، ولی بررسی های میدانی 
که بعد از ورود سازمان  ما نشان می دهد 
محیط زیست و دستگاه های نظارتی کشور به 
این مساله، در چند سال گذشته این کارخانه 
اقدام به کشیدن ۱۱ کیلومتر کانال و ۲۰ کیلومتر 
کرده است و هشت حلقه چاه  شبکه برق 
تزریقی با عمق بیش از یک هزار متر حفر کرده 
تا فاضلاب خود را به زیر سازند زمین شناسی 
منطقه هدایت کند تا با توجه به اینکه شیب 
هیدرولیکی سازند به سمت دریای خزر است، 
دیگر دفع فاضلاب این کارخانه مشکلی برای 
ک استان گلستان ایجاد نکند.  منابع آب و خا

 کارخانه »شورابه یُد« هیچ گونه آلایندگی 
ندارد

به  نیاز  هنوز  اینکه  بیان  با  سلاجقه   
مدیریت حدود ۲۴۰ لیتر بر ثانیه دیگر از پساب 
مجموعه کانسار خزر وجود دارد، گفت: برای 
مدیریت این حجم از فاضلاب، برای کارخانه 
تکلیف کرده ایم که هرچه زودتر ایزولاسیون 
گون های موجود در منطقه را انجام دهد تا  لا
ک  دیگر هیچ گونه فاضلابی به منابع آب و خا

اطراف کارخانه نفوذ نکند. همچنین کارخانه 
متعهد شده است که بخشی از پساب تولیدی 
خود را بازچرخانی کند و پس از تصفیه کامل 
به تالاب اینچه هدایت کند. این تالاب از نظر 
هیدرولوژیکی کاملا بسته است و هیچ گونه 
جریان ورودی آن را تغذیه نمی کند، بنابراین 
هدایت پساب تصفیه شده کارخانه به تالاب 
اینچه، قطعا می تواند در احیای آن نقش 

داشته باشد. 
محیط زیست  حفاظت  سازمان  رئیس   
ادامه داد: مجموعه کانسار خزر در سال های 
اخیر میلیاردها تومان برای بهبود وضعیت 
که صرفا در  کرده است  پساب خود هزینه 
یکی از موارد ۲۰۰ میلیارد تومان از هزینه ها 
مربوط به حفر هشت حلقه چاه بوده است. 
همچنین با اقدامات صورت گرفته، می توان 
از  بخشی  که  یُد«  »شورابه  کارخانه  گفت 
« محسوب می شود،  کانسار خزر مجموعه »
لایندگی ندارد. امیدواریم  دیگر هیچ گونه آ
ساماندهی حجم ۲۴۰ لیتر بر ثانیه باقیمانده 
لایندگی  نیز هرچه زودتر به پایان برسد تا آ
خود مجموعه کانسار نیز مدیریت شود، ولی 
می توان گفت همین حالا مجموعه اقداماتی 
کارخانه انجام  که برای تصفیه پساب این 
شده، الگویی علمی بوده است که بسیاری 
از کارخانه های دیگر کشور می توانند از آن 
استفاده کنند.   او تصریح کرد: شرکت کانسار 
توسط  که  است  سرمایه گذاری  تنها   ، خزر
استانداری گلستان به عنوان سرمایه گذار بومی 
به سازمان حفاظت محیط زیست معرفی شد و 
به همین دلیل، ما پذیرفته ایم که این کارخانه 
مشارکت  آشوراده  طبیعت گردی  ح  طر در 
کند و استعلامات اخذشده از دستگاه های 
ذی ربط نیز نشان می دهد که هیچ مشکلی 
برای مشارکت این کارخانه در پروژه وجود 
که  مبلغی  داشت  توجه  باید  البته  ندارد. 
سرمایه گذار خصوصی در طرح طبیعت گردی 
مشارکت خواهد کرد، در خود جزیره آشوراده 
هزینه خواهد شد و برای تامین هزینه های لازم 
به منظور ایجاد سایت پشتیبان در بندر ترکمن، 

باید فرآیندهای دیگری طی شود. 

اسنپ فود هک شد؛ 

اطلاعات ده ها میلیون کاربر 

این اپلیکیشن لو رفت

تقاضای 30 هزار دلاری گروه هکری »آی آر لیکس« از اسنپ بابت عدم انتشار اطلاعات میلیونی


